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MAGYAROK NAGYASSZONYA                 A év            1– 4 oldal 

SZŰZ MÁRIA, 
MAGYARORSZÁG FŐPÁTRONÁJA 

 

Olv.: Sir 24,23-31 – Gal 4,4-7 – Lk 1,26-28 

Jézus születésének hírüladása 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek! Ünnepeljünk! Azt hallottuk, hogy az angyalok ünnepelnek. Nagyon jó 
lenne, ha ezen a mai napon a magyarok is ünnepelnének! Nemzetünk születésének 
pillanatához vezet vissza bennünket ez az ünnep! Amikor első Szent Királyunk 
eszményképeket keresett Szent Gellért hatására, akkor a Szűzanya felé fordult! 
 

Keresztény létünk születésétől 
a Szűzanya felé forduló nemzet a magyar! 

A kérdés az, hogy ez az igazság áll-e ma is? 

 

Budán vagyunk, amikor Buda felszabadításáért küzdöttünk akkor, akiket életünkkel, 
vérünkkel védtünk évszázadokon át, azok a pápa hívó szavára végre megmozdultak. A török 
akkor már Bécset is ostromolta és akkor megmozdultak! Sikerült Bécset felszabadítani, 
megállítani a törököket. A harc folytatódott Budán, majd az ország déli határa felé. Marco   
D’aviano kapucinus szerzetes hittel megfogalmazott felhívással lelkesítette a harcosokat. 
Buda négy betűjéből fogalmazta meg a következő mondatot: (szóról szóra) Mária segítséget 
nyújt, (szebben) Mária segít és Buda felszabadul! 
 

Jó lenne ma a szabad lélek örömével ünnepelni! Jó lenne, ha egyre többen lennénk ebben az 
országban, akik még tudnak ünnepelni! Szabad döntésekkel azok felé az értékek felé fordulni, 
amelyek évszázadokon keresztül megtartottak bennünket kereszténynek és magyarnak!  
 

Ünnepeljünk lélekben mindenképpen! 

 

Szentbeszéd 

Magyarok Nagyasszonyának ünnepe van ma! 

Ez a magyarok ünnepe! 

 

Kedves Testvérek! Olyan világban élünk, amelyben az emberek egyre jobb lehetőségek közé 
kerülnek, - legalább is a technikailag civilizált világban – közben egyfolytában elégedetlenek, 
közben mintha elveszítették volna az életük értelmét!  

 

A mai ünnepen gondolkodjunk el azon, mire is való ez az élet? 

Ha valamely nemzetnek erről komolyan el kell gondolkodni, 
az éppen a magyarok nemzete! 

 

Első Szent Királyunk halálakor rádöbbent arra, hogy utód nélkül hagy itt bennünket, akiket 
Isten előtti felelősségtudattal vállalt, vezetett és építette a jövőnket! István királynak rá kellett 
döbbennie arra, hogy földi szövetséges, megfelelő földi hatalom nincs! Emberfölötti erőhöz 
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folyamodott, a Szűzanya felé fordult! Templomunk egyetlen festményén látható, ahogy Szent 
István király a Szűzanya felé fordul és felajánlja a koronát. 
 

Szent István a koronáját, 
a nemzetünket ajánlotta fel a Szűzanyának! 

 

A Szűzanya kétszeresen megkoronázott  
Sajátos, ha erre gondolunk. Először, mindenek fölött a szentolvasó titkában fogalmazzuk 
meg: Aki téged Szent Szűz a mennyben megkoronázott! Az Isten a mennyben, az Atya 

készítette – a Fiúra hivatkozva – Máriának a koronát! Még egy korona illeti a Szűzanya fejét, 
a magyarok koronája, Szent István rábízta a magyarok sorsát, nemzetünk sorsát! Azóta 
nemzetünk Mária kezében van! Lehet, hogy ez csak egyszerű kijelentésnek tűnik, de egyre 
inkább kell arra gondolnunk, hogy talán ez az egyetlen reményünk! 

 

Szent István királyunk végrendelete  
Ezzel nemzetünk jövőjét akarta biztosítani! A legjobb Kezekbe tette népünk sorsát első Szent 
Királyunk! Végrendelete azt jelenti, hogy Máriában találta meg azt a valakit, aki tud 
bennünket segíteni az újrakezdésben!  
 

 A mi sorsunk a Szűzanya kezében van! 

 

Mária azzal a lelki hatalommal bír, ami szükséges ahhoz, hogy az élni akarás el ne fogyjon a 
lelkünkből! Erre nagy szükségünk volt az évszázadok során és szükségünk van erre ma is, 
mert testvértelen népként élünk a világban. Vérszerinti testvéreink messze, távol élnek tőlünk.  
 

Testvértelen nép vagyunk 
Ezért a mi számunkra a keresztény népek családjához tartozás egészen mást jelent, mint 
akármelyik nemzetnek. Ugyanakkor sajátos sorsa lett ennek a népnek itt a Kárpát-
medencében. Évszázadokon keresztül a keleti hódítókkal szemben védtük a nyugati emberek 
életét, védtük a nyugati kereszténységet! Mennyi hálát kaptunk érte? A válasz néma csend! Itt 
azon a helyen, ahol él ez a nemzet, itt sajátos küldetéssel bír! Miközben a körülöttünk, főleg 
nyugatabbra élő nemzetek építették a maguk életét, gyarapodtak, gazdagodtak, igen sokszor 
méltatlan módon, hiszen gyarmatosítottak is. Milyen szerencse, hogy legalább ebből 
kimaradtunk.  

 

Közben valóban életünket áldozva 

 – nyugodtan mondjuk ki – 

a kereszténység bástyája voltunk! 

 

Ma ezt elcsépelt fogalomként emlegetik, erről leszoktak az emberek, leszokott az európai 
világ. Ne felejtjük el, Mátyás király korában kétszer annyi magyar élt, a török hódoltság után 
feleannyian maradtunk, mint előtte voltunk. Sajátos történések ezek, amik István királyunk 
végrendeletét a mindennapokba helyezték.  
 

Asszonyunk Szűz Mária 
Azt az isteni segítséget, amit a Szűzanya jelenített meg számunkra, azt tapasztalhattuk meg az 
élni akarásunkban, az újra és újra való föltámadásunkban és azt, hogy még ma is vagyunk! 
Milyen bensőséges volt a magyarok kapcsolata a Nagyasszonnyal, egyetlen nemzet sem 
nevezi így a Szűzanyát. Az üdvözlégy Mária közepén mondjuk: asszonyunk Szűz Mária, 
egyetlen nemzet sem így imádkozza az üdvözlégy Máriát. 
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Századok során a magyarok, amikor okuk volt a búslakodásra, amikor szenvedtek a 
vereségek miatt, akkor mindig a Mária kegyhelyekre zarándokoltak vigasztalásért, 
bátorításért, oltalomért. Amikor győztek, amikor teljesebb életet élhettek, akkor is a Mária 
kegyhelyekre zarándokoltak, hogy kifejezzék az örömüket. Erről is érdemes lenne akár 
konferenciát tartani, hogy ki hova megy a bánatával ma és ki hova megy az örömével - nem 

csupán a magyarok, hanem úgy általában az emberek.  
 

Nemzetünk létével kell foglalkozni 

 

A keresztény életszemlélet szerint 
a nemzet élete teljesen a belső békéjétől függ, 

amely belső béke lelki értékek függvénye! 

 

Nem a külső ellenségtől kell félni! Nem azoktól kell félni, akik akár kívülről támadnak, vagy 
lejáratni akarnak bennünket, vagy le is járatnak. Ezzel kapcsolatosan akár napjainkra is 
gondolhatunk. Oly sokat foglalkozunk ezekkel a külső ellenségekkel! Akkor van okunk a 
félelemre, - akár azt is merném mondani – a kétségbeesésre, ha a belső béke van veszélyben! 
 

Ma a belső béke veszélyét jelenti 
az új pogányság,  

a hitetlenség, 
 az önzés,  

az erkölcstelenség! 

 

Magyarok Nagyasszonyának ünnepén fölfogjuk-e 

nemzetünk létének, nemzetünk jövőjének kérdését? 

 

A Szűzanya példakép! 
A Szűzanya a hit példaképe!  
A Szűzanya a szeretet példaképe!   
A Szűzanya az erkölcs példaképe!    
 

Ezekkel a kérdésekkel kell foglalkozni akkor, 
amikor a nemzetünk jelenéről és jövőjéről gondolkodunk! 

 

A hit az, ami megerősít  
Csak azok az emberek hisznek az igazság végső győzelmében, akik hisznek! Akinek nincs 

hite, az ezzel a fogalommal nem is tud mit kezdeni!  

 

A szeretet az, ami megnemesít 
Csak azok hisznek a jövőben, akik a szeretet megnemesítő erejében hisznek! Amikor az 
ember önmaga fölé emelkedik, amikor legyőzi az önzését és a másik emberért él!  
 

Az erkölcs az, ami fölemel 
Csak azok az emberek hisznek a jövőben, akik hisznek az erkölcs erejében, amely fölemel! A 
kicsinyekből hősöket nevel, az ösztöneik kiszolgáltatottjaiból nemes lelkű embereket nevel! 

 

Ma, amikor a jelenünket nézzük,  
amikor a jövőnkkel foglalkozunk, 

akkor a nemzetünk létével kell foglalkozni! 



  2017. 10. 08. 

A 50 

4

 

Nemzetünk léte lelki értékek függvénye! 

Ezt ne felejtsük el a mai ünnepen! 

 

A mai ünnep fiatal ünnep 
1896-ban vezette be ezt az ünnepet a Katolikus Anyaszentegyház Vaszary Kolos prímás 
bíboros kérésére. XIII. Leó pápa a magyar nemzet megkülönböztetett kapcsolatát a 
Szűzanyával 900 év történései alapján mondta ki. X. Piusz pápa október 8-ára tette ezt az 
ünnepet.  
 

Minden nemzet, aki kereszténynek mondja magát, minden ember, aki hívő kereszténynek 
tartja magát, a Szűzanya felé fordul! A Szűzanya a hívők Anyja, az Egyház Anyja! De a 
magyar nemzetnek 1000 esztendő története során megkülönböztetett kapcsolata van a 
Szűzanyával, az ő kezében van a mi sorsunk! A Szűzanyának kettős hatalma van. Van egy égi 
hatalma mindenki számára és van egy másik hatalma, ez a magyar ég alatti hatalma! 
 

Ezen a mai ünnepen örvendezni kell a fölött, 
hogy a magyar ég alatt élhetünk! 

A Szűzanya hatalma velünk van! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! A magyarok minden küzdelmüket a Szűzanyába vetett bizalommal, erővel 
folytatták. Az elesett hősöket Mária zászlókkal terítették le, mert Mária zászlók alatt harcoltak 
és a szentolvasót imádkozták. Gondoljunk nagyjainkra és arra, hogy még mindig lehet 

megújulás talán éppen Európának ezen a részén, amely a volt vasfüggönytől keletre terül el. 
Egy feltétele van!  
 

Az az életerő, amely évszázadokon át a keresztény családokban, 
az anyákban, az apákban megnyilatkozott, 

az ma is az életet jelentheti! 

 

Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Az áldással befejeződik a szentmise. Ezt az áldást szeretném küldeni 
mindazok után, akiket megkereszteltem, akiket hittanra tanítottam! Nem voltak kevesen! Hol 
csatangolnak? Többen ebben a kápolnában találkoztak először az Istennel! Ki tudja, hol 
vannak? Csakhogy egy közösség meg tud tartani és aki ebből a közösségből kilép, az magára 
marad! Sajnos sok minden gyengíti a belső erőt és betegít! 
 

Ezen a mai ünnepen örüljünk annak, 
hogy a Szűzanya oltalma alá helyezett bennünket  

első Szent Királyunk! 

 


